
Iz poročila v tajništvu visoko rutini
ranega tov. Rosine posnamemo, da ima 
društvo 49 udov: 39 rednih, 5 izrednih in 
5 častnih. Od 54 v okra'ju uslužbenih učnih 
oseb je 6 nemških, 48 pa slovenskih; od 
teh je 42 včlanjenih, 6 jih stoji izven dru
štva. Društvo je imelo 4 zborovanja in 
5 predavanj ter dve odborovi seji. Dru
štvo je koncentriralo svoja stremljenja iz
večine na definitivno rešitev vprašanja o 
učiteljskih plačah. Po delegatih je bilo dru
štvo zastopano pri Zavezinih in Zveziniii 
zborovanjih. 

Iz poročila v blagajništvu jako izve
denega tov. Šalmuna smo slišali, da se mu 
je posrečilo desolatno stanje naše blagaj
ne povzdigniti na več kot 100 srebrnjakov 
gotovine; o, to je naš finančni geni! 

Tri dame, in sicer gospe Trstenjako
va, Pinteričeva in Šijančeva so račune 
pregledale in jih našle v popolnem redu. 
Tudi njemu se tov. predsednik zahvali za 
trud in požrtvovalnost. 

O sanaciji naših slovenskih listov po
roča tov. Rosina, ki pride do sklepa, da bi 
pač bilo najbolje, če si vsak učitelj naroči 
vse tri liste, ali pa, da si naročuje učitelj
stvo ene šole skupno. O tem, kar bo v tem 
oziru učiteljstvo ukrenilo, se bo na prihod
njem zborovanju meseca maja osebno in
formiral. 

Stanovski davek od draginjske do
klade po 2 kroni je plačalo vseh 10 šol 
ormoškega okraja; Zveza dobi 48 K, t. j . 
kolikor je vseh slovenskih učnih oseb., 10 
kron se nakloni mariborskim učiteljiščni
kom za knjižnico. (Učiteljiščniki bi morali 
vsako leto objaviti v »Učit. Tovarišu« ra
čun o svojem hiševanju; opomba poroče
valca.) 

Kot novi ud pristopi društvu tov. 
Megla Olga od Sv. Lenarta. Kot član zo
pet vstopi tov. Vertot. Na predlog tov. 
Žolnirja se izvoli dosedanji odbor z vzkli
kom nanovo. Istemu tovarišu se poveri 
naloga, da predloži na prihodnji uradni 
konferenci načrt, po katerem bi se od ne
kdanjega nadučitelja pri Sv. Bolfenku Fr. 
Rakuša izdana knjiga »Domoznanstvo or
moškega okraja« pregledala, popravila in 
pomnožila. 

Soglasno je bil sprejet predlog tov. 
Porekarja, da se naš štiridesetletni član 
S. Štrenkl imenuje častnim članom na
šega društva. 

Kot delegata k Zvezinemu zborovanju 
v Mariboru se izvolita tt. Porekar in Pin
terič. — Tov. Žolnir je za to, da bi naj v 
času, ko bo zboroval štajerski deželni 
zbor, priredilo vse štajersko učiteljstvo 
manifestacijski shod v Gradcu, ki bi naj 
dokumentiral, da s polovičarstvom nismo 
zadovoljni. T. Rajšp obljubi stvar izprožiti 
pri Zvezi in Bundu. —c. 

Gornjegrajsko učiteljsko društvo je 
zborovalo dne 1. februarja t. 1. v Gornjem 
gradu. Predsednik Kelc pozdravi v pičlem 
številu navzoče društvenike, zopetno 
omenjajoč, da bi uživali vsi, trpeli pa sa
mo nekaterniki. Kakor se obžaluje povsod, 
ie tudi pri nas to žalostna prikazen, da se 
vidijo na vsakem zborovanju skoraj ved
no enoisti obrazi. Bo li po pridobitvi do
klad postalo tudi v tem oziru kaj bolje? 
— Dotičnemu bivšemu društveniku, ki je 
na neki okrožnici opomnil »sik!!!!!« bpdi 
omenjeno, da je lahko ud Zveze. — Po 
prečitanju in odobrenju zapisnika zadnje
ga zborovanja se preide k dopisom Zave
ze, o katerih se je na predlog predsedni
kov z ozirom na okrožnico z dne 11. janu
arja t. 1., št. 177, sklenilo sledeče: »Ker 
ministrstvo za bogoslovje in nauk nared
benim potom zahteva, naj bi se pri šol
skem pouku zanimalo mladino za mornar 
stvo in njegov pomen za državo v gospo
darskem in kulturnem oziru, se nudi letos 
jugosl. avstrijskemu učiteljstvu o zboro
vanju Zaveze v Pulju najlepša prilika, da 
vsak udeleženec prouči mornarstvo na
tančneje, o čemer bi obravnavali pri do
mačih društvih in naših listih. Vodstvo Za
veze se tedaj naproša, da si pridobi za na
vedeno zborovanje predavatelja veščaka, 
ki bi po možnosti obravnaval o razvoju, 
ustroju in velikem pomenu mornarstva za 
razvijajoče se Jugoslovanstvo vobče in za 
Slovence še posebe. Z ozirom na okrožni
co z dne 11. jan. t. 1., št. 176., se je skle
nilo naročiti »Popotnika« za okrajno dru
štvo in okrajno učiteljsko knjižnico ter 
poplačati ves dosedanji dolg. Priporoča se 
vsem učiteljskim osebam tega okraja, da 
si naroče »Učiteljskega Tovariša«, kar bo 
po prejetju doklad tem bolj omogočeno. 

Iz naše organizacije 
Štajersko. 

Ormoško učiteljsko društvo je imelo 
svoj občni zbor v četrtek, dne 5. februarja 
t. 1., ob 11. uri dopoldne v ormoški okoli
ški šoli. Predsednik tov. Rajšp konštatira 
sklepčnost in otvori zborovanje. V uvod
nih besedah omenja o uspehih v zado
bitvi in porazdelitvi draginjske doklade, 
kar vse je delo vsega organiziranega šta
jerskega učiteljstva. Nadalje pojasnjuje c 
sedanjem stanju regulacijskega vprašanja 
in o novih potih v njega dosego. Ven
dar nam ni mogel že sedaj o tej stvari po
dati še nič definitivnega, velikoveč bo, 
kakor doslej, skrb Lehrerbunda, da zvodi 
regulacijo do definitivnega konca. K skle
pu nam je še povedal zanimiv dogodek 
iz katerega smo posneli, da nam tudi dr
žavni uradniki niso naklonjeni, temveč da 
si vedno iščimo in najdimo oporo v nas 
samih. Svojo odsotnost so opravičili: Ko
si, Canjko, Bezjak, Vaupotič, Valentinčič 
Muzek, Gabršček, Lebar (ozebline). Ko
šar B. in Potrato. Po prečitanju zapisnika 
zadnjega zborovanja se na predlog tov 
Šijanca otvori takoj debata o proslavitv 
401etnega ' obstanka Orm. učit. društva 
Sklene se, sklopiti naše slavje z onim or
moške Čitalnice, ki dne 14. junija t. 1. slav; 
svojo tridesetletnico. Na programu je; 
slavnostni govor, pevske in muzikalne 
točke, banket in popoldne korporativna 
udeležba pri Čitalniški slavnosti. Veliko
nedeljskemu, humskemu in ormoškemi 
učiteljstvu se izreče priznanje in zahvala 
za dosedanji trud in skrb za našo vese
lico. Ker so s tem, da ne priredimo vese
lice na lastne stroške, društvu in tudi po
sameznim članom prihranjeni precejšnji iz
datki, se sklene soglasno, da plača vsal< 
ud, po eno krono v obrambni sklad. 

Tov. Šijanec interpelira nadalje tov 
predsednika kot slovenskega odbornika 
štajerskega Lehrerbunda, zakaj se njega 
publikacije izdajajo v samonemškem jezi
ku in v nemških časnikih? Tov. Rajšp ob
ljubi, da bo na pristojnem mestu povpra
šal in spravil vprašanje na odborovi sej 
Lehrerbunda na razgovor. Prvo besedo c 
tem bo pa izpregovorila Zveza. Izmed do
pisov je omeniti,zahvalo dež. nadzornika 
g. P. Končnika in tov. Štrenkla na čestit
ko k štiridesetletnemu članstvu našega 
društva. Tt. Pinterič in Šijanec se izvo 
lita za revizorja »Posl. reda« Zaveze 
Oziraje se na dopis na zastopnika ljuto 
merskega učiteljstva v ondotnem okr. š 
svetu, tov. Robiča, v 42. štev. »U. T.« 
konštatira tov. predsednik, da mu ni mo 
goče dognati dopisnika dotične notice 
vobče smo bili mnenja, da je bil tisti čla 
nek tukajšnjemu učiteljstvu — podvržen 



kakor je bilo do sedaj. Vrhu tega mora 
biti — z a r a d i sklepov okrajnega šol. sveta 
i , vsaka šola naročena na »Zvonček«, 
'popotnik«, in »Slov. Šolsko Matico«. Na
biranje za »Učiteljski sklad« se je začelo 
lt lanskega leta, a napreduje še vedno 
slabo; do konca tega meseca mora biti 
vSe plačano. — Predsednik Kelc je nato 
predaval o »Slovanstvu in njegovi bodoč
nosti s posebnim ozirom na šolstvo« *. 
predavanje je bilo sprejeto z velikim odo
bravanjem ter se mu je podpredsednik to
variš Trčak zahvalil še posebe v imenu 
društva. Ko se je sklenilo, da se prihodnje 
zborovanje vrši pri Sv. Frančišku Ksav., 
zaključi predsednik, zahvaljujoč se na po
trpežljivosti in trudu navzočnikov, v vsa
kem oziru zanimivo in živahno zborova
nje

To predavanje o priliki priobčimo. 
U r e d n. 


